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АННОТАЦИЯ 

 

Дипломная работа: 74 с., 17 рис., 16 табл., 69 источник, 7 прил. 

НАЦИОНАЛЬНАЯ КОНКУРЕНТОСПОСОБНОСТЬ, ТРАНСПОРТНО-

ЛОГИСТИЧЕСКИЙ КОМПЛЕКС, КОНКУРЕНТОСПОСОБНОСТЬ ТЛК, 

ТРАНСПОРТНО-ЛОГИСТИЧЕСКИЕ УСЛУГИ, МЕЖДУНАРОДНЫЕ 

ГРУЗОПЕРЕВОЗКИ, ИНДЕКС ЭФФЕКТИВНОСТИ ЛОГИСТИКИ. 

Объект исследования – транспортно-логистический комплекс 

Республики Беларусь. 

Предмет исследования – развитие и конкурентоспособность ТЛК 

Республики Беларусь. 

Цель работы: определить пути совершенствования управления ТЛК 

Республики Беларусь. 

Методы исследования: сравнительного анализа и синтеза, группировок, 

функционального и динамического анализа, экономико-математические, 

графический. 

Исследования и разработки: изучено место транспортно-логистического 

комплекса в национальной экономике и национальной конкурентоспособности; 

осуществлен анализ развития и конкурентоспособности ТЛК Республики 

Беларусь; выявлены проблемы развития ТЛК Республики Беларусь и 

определены возможные пути совершенствования управления им с учетом 

зарубежного опыта; разработано предложение по повышению 

конкурентоспособности предприятий национального ТЛК на примере ОАО 

«Белмагистральавтотранс». По приведенным расчетам покупка пяти 

полуприцепов рефрижераторов полностью окупится за 3,5 года и позволит 

повысить конкурентоспособность организации. 

Технико-экономическая, социальная и (или) экологическая 

значимость: внедрение предложенных управленческих решений повысит 

конкурентоспособность национального ТЛК и входящих в него предприятий, 

может обеспечить рост экспортного потенциала, улучшение состояния 

платежного баланса страны и повышение благосостояния населения.  

Автор работы подтверждает, что приведенный в ней расчетно-

аналитический материал правильно и объективно отражает состояние 

исследуемого процесса, а все заимствованные из литературных и других 

источников теоретические, методологические и методические положения и 

концепции сопровождаются ссылками на их авторов. 

  



ANNOTATION 

 

 

Degree paper:  74 p., 17 ill., 16 tab., 69 sources, 7 app. 

NATIONAL COMPETITIVENESS, TRANSPORTATION AND LOGISTICS 

COMPLEX, COMPETITIVENESS OF TLC, TRANSPORT AND LOGISTICS 

SERVICES, INTERNATIONAL CARGO TRANSPORTATION, LOGISTICS 

PERFOMANCE INDEX. 

Object of research – the transport and logistics complex of the Republic of 

Belarus.  

Subject of research – the development and competitiveness of the TLC of the 

Republic of Belarus.  

Purpose of research: to identify ways to improve the management of the TLC 

of the Republic of Belarus. 

Research methods: comparative analysis and synthesis, groupings, functional 

and dynamic analysis, economical and mathematical methods, graphical. 

Research and development: the place of the transport and logistics complex 

in the national economy and national competitiveness was studied; the analysis of the 

development and competitiveness of the TLC of the Republic of Belarus was carried; 

the problems of development of the TLC of the Republic of Belarus and the possible 

ways of improving its management taking into account foreign experience were 

identified; a proposal to increase the competitiveness of enterprises of the national 

TLC on the example of JSC ―Belmagistralavtotrans‖ has been developed. According 

to the calculations, the purchase of five refrigerated semitrailers will fully pay for 3.5 

years and will increase the competitiveness of the organization. 

Technical, economic, social and (or) environmental significance: the 

application of the proposed management decisions will increase the competitiveness 

of the national TLC and its constituent enterprises. It also can ensure the growth of 

export potential, improve the state of the country's balance of payments and improve 

the welfare of the population. 

The author of the work confirms that computational and analytical material 

presented in it correctly and objectively reproduces the picture of investigated 

process, and all the theoretical, methodological and methodical positions and 

concepts borrowed from literary and other sources are given references to their 

authors. 
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